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رشد 123 درصدی ارزش 
 صادرات کرمان
 در اردیبهشت 1400

مدیــرکل گمرکات اســتان کرمان گفــت: صادرات 
استان کرمان در اردیبهشت امسال 63 هزار و 263 
تن و به ارزش بیش از 135 میلیون دلار بوده است. 
محمدرضــا قــادر افزود: این مقدار از نظر ارزشــی 

123 درصــد و از نظــر وزنــی 208 درصد نســبت به 
مدت مشابه سال قبل رشد داشته است. قادر از 
کشورهای چین،هند، آلمان، عراق، ترکیه، امارات 
متحده عربی، ایتالیا و روسیه به عنوان کشورهای 

هــدف صــادرات اســتان کرمــان نــام بــرد و افزود: 
پســته و مغز پســته، مصنوعات مســی، مس به 
صورت شمش، فرآورده های نفتی و فرومولیبدن 
عمده محصولات صادراتی استان کرمان هستند.
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به پاس موفقیت در تحقق جهش تولید؛

نشان ممتاز شستا به »مس 
شهید باهنر«اختصاص یافت

به پاس موفقیت در تحقق جهش تولید و رشــد قابل 
توجــه ســود خالــص، نشــان ممتاز شســتا به شــرکت 
صنایــع مــس شــهید باهنــر کرمــان اختصــاص یافت. 
در مراســمی کــه بــا حضــور وزیــر تعــاون، کار و رفــاه 
اجتماعی،مدیرعامــل شســتا و جمعــی از عالی کشــور 
و مدیران واحدهای صنعتی برگزار شــد مجید ضیائی 
مدیرعامل صنایع مس باهنر تقدیرنامه عملکرد ممتاز 

در جهش تولید را دریافت کرد.
ثبت رکورد تولید ۹۹ نســبت به ســه ســال اخیر، رشــد 
قابــل توجــه به ســود خالص و رشــد تولیــد به ظرفیت 
اسمی به روز شده، از جمله شاخص های مطرح شده 
برای کســب این عنوان بوده اســت. به گزارش روابط 
عمومی مس شــهید باهنر، محمد شریعتمداری وزیر 
تعاون کار و رفاه اجتماعی در متن این تقدیر با اشاره 
به اینکه  مس شهید باهنر به رغم تشدید تحریم های 
ظالمانه و محدودیت های شــدید مالی و تجاری و نیز 
آسیب های اقتصادی ناشی از همه گیری بیماری کرونا 
توانسته است دستاوردهای بزرگ و درخشانی در جهت 
عزت و استقلال ملی حاصل نماید از تلاش مدیریت 
و کارکنان این مجموعه قدردانی و برای همه کارکنان 

این شرکت آرزوی موفقیت نموده است.

رئیس انجمن ملی خرمای ایران مطرح کرد

 از دست رفتن بازارها 
یکی پس از دیگری!

محسن رشید فرخی، رئیس انجمن ملی خرمای ایران، 
با بیان اینکه سال ۹۷ در حالی که در آستانه رسیدن 
به نیم میلیارد دلار صادرات خرما بودیم و در شرایطی 
که کشور نیاز به ارز داشت ستاد تنظیم بازار صادرات 
خرما را ممنوع کرد، گفت: با این اقدام ســتاد تنظیم 
بازار، صادرات خرمای سال بعد پنجاه درصد افت کرد 

و عربستان سعودی بازار خرما را از دست ما گرفت.
رشــیدفرخی افزود: قبلا هم یکی از مســوولان دولتی 
رفت پسته بخرد. وقتی دید پسته گران است دستور 
توقــف صــادرات پســته را صادر کــرد. از آن روز آمریکا 
بــازار پســته را از مــا گرفــت و هنــوز نتوانســتیم آن را 

پس بگیریم.
محســن رشــید فرخــی اعــلام کــرد: بــا وجــود اینکه در 
فروردین مــاه تــورم ۴٠ درصــدی داشــتیم و هزینه هــای 
تولیــد محصولات کشــاورزی پنج برابر شــده اند، خرما 
تنهــا محصــول کشــاورزی اســت کــه افزایــش قیمــت 
نداشــته اســت. وی در ادامــه گفــت: اگــر بخواهیم ۱٠ 
درصد افزایش قیمت داشته باشیم تا کشاورزان نابود 
نشوند، ستاد تنظیم بازار بلافاصله برایمان ممنوعیت 
و مســائل دیگــر ایجــاد می کنــد. متاســفانه مداخلات 
ستاد تنظیم بازار در اعمال ممنوعیت صادراتی منجر 
بــه آســیب رســاندن به صــادرات محصــولات مختلف 
خصوصا محصولات کشــاورزی شده است. بازارهایی 
که ســال های متمادی در اختیار تولیدکنندگان ایرانی 
قرار داشــته اســت اما با تصمیم ناگهانی یک مسوول 

به سادگی از دست می رود.

رییس سازمان صمت استان کرمان:

ارزش صادرات فرش کرمان 
به ۲میلیون دلار رسید

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت )صمت(استان 
کرمان با اشاره به ورود بخش خصوصی به حوزه توسعه 
فرش دستباف گفت: صادرات فرش این استان در یک 
سال گذشته به بیش از ۲ میلیون دلار رسیده است.
مهدی حسینی نژاد افزود: گرچه تولید فرش دستباف 
اســتان کرمان نســبت به سال های پیش رشد داشته 

اما با هدف گذاری هنوز فاصله داریم.
وی بــا بیــان اینکــه ظرفیــت حــدود ۴۰۰هــزار مترمربع 
تولید فرش دستباف در استان کرمان وجود دارد اظهار 
داشــت: باتوجه به اینکه فرش دســتباف این اســتان، 
سال ها به عنوان برند فعالیت می کرد، طی سال های 
گذشته از جایگاه خوبی برخوردار نبوده و اکنون به این 

محصول توجهی جدی شده است.
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمان 
گفــت: در گذشــته حتــی بیــش از ۳۰ میلیــون دلار 
صادرات را در حوزه فرش داشــتیم و در این خصوص 
طــی ایــن دولــت تلاش هایی برای رســیدن بــه جایگاه 

واقعی این محصول استان شده است.
بــه گــزارش ایرنــا، وی بــا بیــان اینکه اســتان کرمان به 
لحاظ کارشناسی در حوزه طراحی، بافت و کیفیت مواد 
اولیه فرش توجه کرده است تصریح کرد: بیش از ۷۰ 
هزار بافنده فرش در استان کرمان داریم که ظرفیتی 

گسترده برای استان محسوب می شود.
به گفته حسینی نژاد، همچنین به تامین و تولید مواد 
اولیــه باکیفیــت در اســتان و نیازهــای این محصول در 
کشورهای مختلف توجه می شود و در کنار آن به فرش 
سنتی استان به عنوان قالی کرمان توجه می کنیم اما 

نیاز داریم که در فعالیت ها تسریع شود.

به زودی برگزار خواهد شد؛

 عرضه اولیه سهام 
»صنایع مس افق کرمان«

در راستای سیاست های کلان هلدینگ سرمایه گذاری 
مس سرچشمه، عرضه سهام شرکت های زیرمجموعه 
این هلدینگ در بازار بورس کشــور از مدتها قبل آغاز 
شــده اســت. در همیــن فرآینــد، کلیه مراحــل پذیرش 
ســهام شــرکت صنایع مس افق کرمان انجام پذیرفته 
و بــه زودی عرضــه اولیه ســهام این شــرکت، عملیاتی 

خواهد شد.
بررســی عملکــرد، شــفافیت مالــی و عملیاتی و پایش 
فعالیــت شــرکت هــای زیرمجموعــه، از جملــه نــکات 
مهمی است که شرکت های بورسی می بایست مورد 
توجه قرار دهند. به همین منظور و با تاکید مدیرعامل 
هلدینــگ ســرمایه گــذاری مس سرچشــمه،  مهندس 
شــمس، جلســات پایش وضعیت عملکردی شــرکت 
هــای زیرمجموعــه صنایــع مــس افــق کرمــان، شــامل 
شــرکت هــای : سرچشــمه هامــون، همگامــان مــس، 
راهــوار مــس، حکیــم مــس و ارفع ســازان، و همچنین 
جلســات برآورد بودجه هر کدام از این شــرکت ها در 
هفته گذشته برگزار شد. لازم به ذکر است مجامع این 
شرکت ها نیز طی هفته گذشته برگزار گردید. گزارش 
مالــی خــوب و تــراز مثبت مالی نســبت به ســال ۹8 از 
جمله نکات قابل توجه مجامع شرکت های زیرمجموعه 

صنایع مس افق کرمان بود.
بــه گــزارش روابــط عمومــی هلدینــگ ســرمایه گذاری 
مس سرچشــمه،با توجه به چشــم انداز شــرکت های 
زیرمجموعــه صنایــع مــس افــق کرمــان، پیــش بینــی 
می شــود در ســال ۱۴۰۰، رشــد قابل توجهی را در این 
شرکت ها شاهد باشیم. بر همین اساس قابل پیش 
بینی است که از طرف علاقه مندان به بازار سرمایه، 
که شــناخت و آگاهی کافی نســبت به وضعیت سهام 
شــرکت هــای حــوزه مــس دارنــد، عرضــه اولیه ســهام 
صنایع مس افق کرمان، مورد اســتقبال گســترده ای 
قرار بگیرد. با در نظر گرفتن تراز مالی مثبت این شرکت 
ها، و عملکرد عملیاتی، قراردادهای جاری و توان کافی 
برای گســترش دامنه فعالیت ها، افق روشــنی را برای 

صنایع مس افق کرمان پیش بینی می کنیم.

بیش از 2۵ درصد افزایش نسبت به فروردین؛

رکورد فروش ماهانه »کگهر« 
شکسته شد

نــرخ فــروش گندلــه شــرکت ســنگ  آهن گهرزمیــن بــا 
بیش از ۲۵ درصد افزایش نسبت به فروردین ماه به 

۴۴ میلیون و ۹۰۰ هزار ریال در هر تن رسیده است.
شرکت معدنی گهرزمین در اردیبهشت ماه سال جاری 
کــه پنجمیــن مــاه از ســال مالی شــرکت نیز محســوب 
می شــود، موفــق به کســب درآمد عملیاتــی ۱8 هزار و 
8۰۷ میلیــارد ریالی شــده اســت. این فــروش بالاترین 
درآمــد محقق شــده این شــرکت معدنــی در طول یک 
ماه محســوب می شــود. به این ترتیب فروش ۵ ماهه 
شرکت به بیش از ۷۹ هزار و ۴۰۰ میلیارد ریال رسیده 
که ۲۱۵ درصد بیشــتر از مدت مشــابه ســال گذشــته 
اســت. مجموع فروش تجمیعی شــرکت در این مدت 
به ۶ میلیون و ۲۳۰ هزار تن رسیده که ۹ درصد بیشتر 
از ســال گذشــته اســت. نرخ فروش گندله شــرکت با 
بیش از ۲۵ درصد افزایش نسبت به فروردین ماه به 
۴۴ میلیون و ۹۰۰ هزار ریال در هر تن رســیده اســت. 
نکتــه قابل توجــه در ایــن خصوص تفــاوت بیش از ۲۰ 
درصدی نرخ گندله گهر زمین و شرکت گل گهر است 
کــه شــرکت گهر زمین گندله خــود را باقیمتی بیش از 
۲۰ درصــد بالاتــر در مقایســه بــا شــرکت گل گهــر در 
اردیبهشت ماه به فروش رسانده است. نرخ ۲ محصول 
کلوخه سنگ  آهن و سنگ  آهن دانه بندی شده نسبت 

به فروردین ماه تغییر محسوسی نداشته اند.

»گل گهر« میزبان عکاسان خبری؛

 اولین تور عکاسی معدن 
در سیرجان برگزار شد

بــه مناســبت هفتــه معــدن و به همــت روابط عمومی 
و امور بین الملل شــرکت گل گهر، اولین تور عکاســی 
معدن با حضور بالغ بر ۴۵ نفر از عکاسان سیرجانی 
برگــزار شــد. در ایــن تــور یک روزه عکاســی، عکاســان 
حرفــه ای و هنرجویــان رشــته عکاســی )مطبوعاتــی، 
صنعتی و تبلیغاتی(، از مناطق مختلف منطقه معدنی 

و صنعتی گل گهر بازدید و عکاسی کردند.
کارخانه هــای گندلــه ســازی، کارخانــه تغلیــظ و غبــار، 
معــدن شــماره یک و سنگ شــکن، کارخانــه پلی کام، 
کارخانــه هماتیت کارخانه ذوب شــرکت جهان فولاد، 
کارخانه شرکت توسعه آهن و فولاد، معدن شماره ۳ 
گهر زمین و خطوط تولید کنسانتره از جمله مناطقی 

بود که مورد بازدید قرار گرفت.
این عکاسان؛ عکس های منتخب خود را  در محورهای 
انسان و معدن، ماشین آلات و کارخانه، سختی کار در 
معادن، معدن و محیط زیســت و اشــتغال و معدن را 
به دبیرخانه جشنواره ای که در همین رابطه با فراخوان 
قبلــی برگــزار می شــود، ارســال خواهنــد کــرد و از بیــن 
عکــس های ارســالی ایــن تور؛ ۲۵ عکس برتر توســط 
هیئت داوران انتخاب و به آثار برگزیده لوح سپاس و 

جوایزه اهدا خواهد شد.
گفتنی اســت آثار برتر در تاریخ ۱۰ تیر ماه مصادف با 
روز صنعت و معدن در قالب یک نمایشگاه در معرض 

دید علاقمندان قرار خواهد گرفت.

پورابراهیمی با اشاره به واقعی سازی قیمت ها:

 توزیع رانت در اقتصاد 
از گذرگاه بورس کالا مسدود می شود

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس تاکید کرد: که اقدامات فعلی 
برای رهایی از قیمت گذاری دستوری کالاها از جمله محصولات 
معدنی و سیمان به پایان توزیع ناعادلانه رانت در اقتصاد کشور 
منجر می شود که گذرگاه این رویداد مهم و ملی بورس کالاست. 
پورابراهیمی همچنین گفت که طرح های جذاب بورس کالا برای 

حوزه مسکن به زودی عملیاتی می شود.
محمدرضا پورابراهیمی به جایگاه کنونی بازار سرمایه اشاره کرد 
و اظهــار داشــت: در مجلــس بعــد از قانــون ســال 8۴ و از زمــان 
تشــکیل ســاختار بــازار ســرمایه به شــکل جدید، بــه دنبال این 
بودیم تا بتوان در بخش اوراق بهادار و نیز حوزه کالایی شرایط 
را در اقتصاد کشور به گونه ای مهیا کنیم که بستر بازار سرمایه 

باعث ایجاد شفافیت در نظام اقتصادی شود.
وی گفت: توسعه ابزارها، نهادها و بازارها از جمله اهداف قانون 
جدید بود که خوشبختانه اتفاقات بسیار مثبتی در هر سه بخش 
رقــم خــورد و خروجــی آن مســایل قابل توجهی بــود که در حوزه 

های مختلف ایجاد شده است.
پورابراهیمی خاطرنشان کرد: اقداماتی که اخیرا در بورس کالا در 
حال انجام است از جمله عرضه محصولات زنجیره تولید فولاد 
که با تلاش های صورت گرفته سرعت پیدا کرده است به عنوان 
ماموریت مهم توسعه فعالیت های بازار سرمایه تلقی می شود و 
اثر مثبت این رویدادها در بورس کالا به کل اقتصاد برمی گردد.

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس افزود: اگر به دنبال پیشرفت 
بازار ســرمایه و وجود اقتصادی شــفاف در کشــور هستیم، باید 
اتفاقاتی در بازار ســرمایه کشــور رخ دهد و معاملات مجموعه 
ای از کالاها به ویژه کالاهای اساسی کشور که پایه پذیرش آن 

ها در دنیا وجود دارد، در ایران عملیاتی شود.
وی با اعتقاد بر اینکه این اقدامات اکنون در کشور با تاخیر در 
حال انجام است، گفت: بازار سرمایه زیرساخت های لازم برای 
میزبانی از عرضه کالاهای شــرکت ها را فراهم کرده و در کنار 
آن بورس کالا نیز بر ظرفیت های خود افزوده است؛ بنابراین 
انتظــار مــا ایــن بــود تا دولــت زودتر از این هــا اقدامات فعلی و 
رهایــی بخــش هــای مختلف از قیمت گــذاری را به مرحله اجرا 
می رساند که البته شرایط فعلی را نیز به فال نیک باید گرفت.

پورابراهیمــی مــی گویــد: اگر چه ایــن اقدامات با تاخیر در حال 
انجام هستند اما ما از این فعالیت ها و حمایت های دولت در 
این زمینه استقبال می کنیم و تحلیل ما این است که رویکرد 
عرضه کالاها در بورس از جمله محصولات معدنی و سیمان، 

مثبت و به نفع اقتصاد کشور باشد.
وی درباره تاثیر عرضه محصولات معدنی در بورس کالا بر واقعی 

ســازی قیمت ها اشــاره کرد و افزود: در حوزه محصولات فارغ 
از اینکه محصولات جزو معدنی ها، فرآورده خام و ... هستند 
باید مکانیزم عرضه و تقاضای آنها براســاس رویکرد شــفافیت 
منتهی به قمیت گذاری منصفانه ای باشد که از آن به عنوان 

»کشف قیمت« نام می بریم.
بــه اعتقــاد پورابراهیمــی، کشــف قیمــت محصــولات در تقابل 
عرضه و تقاضا مانع از رانت و فساد می شود که این موضوع 
گام مهمی در جهت شــفاف ســازی در نظام اقتصادی کشــور 

بوده و گذرگاه آن، بورس کالاست.
رییــس کمیســیون اقتصــادی مجلس با تاکیــد بر اینکه عرضه 
محصــولات معدنــی در بــورس کالا تاثیرگــذار بــر رشــد تولید و 
سرمایه گذاری بخش معدن خواهد بود، گفت: هر اطلاعاتی که 
وارد ساختار بازار سرمایه می شود، می تواند برنامه ریزی های 
لازم را بــرای وضعیــت عرضــه و تقاضای آن، میزان نیاز داخلی 
کشــور و توســعه فعالیت ها ایجاد کند و در نهایت زمینه رشــد 

تولید و سرمایه گذاری را فراهم کند.
بــه گــزارش بــورس کالای ایــران،وی بــا تاکیــد بــر اینکــه امــروز 
یکی از مهمترین موضوعات تولید، تامین مواد اولیه اســت، 
گفت: اکنون ریســک تامین مواد اولیه برای بســیاری از حوزه 

هــای تولیــدی باعــث ایجاد چالش شــده اســت، در این زمینه 
باید بتوانیم با استفاده از ابزارهای  مالی بورس کالا، تعهدات 
عرضــه کننــدگان و مصــرف کننــدگان را بــه گونــه ای مدیریت 
کنیم تا ریسک های موجود در تولید به حداقل ممکن برسند 
کــه ایــن رویــداد مــی توانــد مزیتــی بزرگ بــرای اقتصاد کشــور 

محسوب شود.

حذف قیمت گذاری و حمایت از تولید  
وی در ادامه به قیمت گذاری دستوری اشاره کرد و گفت: وجود 
قیمت گذاری دســتوری یکی از مشــکلاتی است که از گذشته 
در اقتصــاد کشــور بــا آن روبــرو بودیــم و هنوز هم بــا آن مواجه 
هستیم، این موضوع به ضرر تولیدکننده و مصرف کننده است.

پورابراهیمــی تصریــح کــرد: مفهوم از بین رفتــن قیمت گذاری 
دســتوری در مکانیــزم بــورس کالا ایــن اســت کــه انتفــاع قابل 

توجهی به تولید باز گردد.
وی گفت: به عنوان مثال در سال های گذشته در حوزه فولاد، 
سالانه حدود هفت هزار میلیارد تومان رانت در اقتصاد کشور 
توزیع شد و به دست دلالان رسیده است؛ بنابراین تولید کننده 

و مصرف کننده هیچ انتفاعی از آن نبرده اند.

تفاهم نامه همکاری گروه اقتصادی »کرمان خودرو« و »استادکار« امضا شد؛

 سرمایه  گذاری کلان »کرمان خودرو« 
در عرصه استارتاپ ها

تفاهم نامــه همــکاری بیــن گــروه اقتصــادی »کرمان خــودرو« به 
عنوان یکی از بزرگترین هلدینگ های چندرشته ای کشور و شرکت 
دانش بنیان »استادکار« به عنوان رهبر استارتاپ های خدمات 

آنلاین به امضا رسید.
حامد شادکام، مدیرعامل گروه اقتصادی کرمان خودرو درخصوص 
جزییــات ایــن تفاهم نامه ســرمایه گذاری بیان کــرد: »با توجه به 
پیشینه موفق صنایع خودروسازی کرمان در صنعت خودروسازی 
و بــا در نظــر داشــتن آینــده روشــن حــوزه اســتارتاپ هــا تصمیــم 
گرفتیم تا در این حوزه وارد شویم و مصمم هستیم تا آینده را به 
کمــک تکنولــوژی هــای جدید و شــرکت های پیشــرو در این حوزه 

تضمین کنیم.«
وی با اشاره به حضور صنایع بزرگ در استارتاپ ها در کشورهای 
توسعه یافته  افزود: »حضور چشمگیر کسب و کارهای تکنولوژی 
محور در بورس های بزرگ دنیا بیانگر آن است که حضور شرکت 
های سهامی عام در استارتاپ ها می تواند یکی از راه های اصلی 

به سمت پیشرفت اقتصادی کشور باشد و به نظر می رسد این 
اتفاق موجب ورود شرکت های بورسی و اقتصادی بزرگ به حوزه 
استارتاپ ها شود تا از این منظر بستر رشد شرکتهای استارتاپی 
فراهم گردد و سهامداران در منافع رشد سریع این سرمایه گذاری 

ها ذینفع باشند .«
در ایــن مراســم محمدحســین اســلامیان رئیــس هیئــت مدیــره 
استادکار با اشاره به فعالیت این شرکت در حوزه خدمات آنلاین 
اعــلام کــرد: »مــا خوشــحالیم کــه توانســتیم اعتماد یک شــرکت 
سهامی عام را جلب کنیم. ایمان داریم که این دست مشارکت 

ها طی سال های آینده بیش از این اتفاق خواهد افتاد.«
اسلامیان با بیان اینکه »استادکار« پل ارتباطی میان متخصصان 
و مشــتریان اســت تصریح کرد: »مشــتریان  ســفارش خود برای 
انجام کارهای مربوط به منزل، ساختمان و خودرو را در اپلیکیشن 
»استادکار« ثبت و متخصصان در سوی دیگر برای انجام کارها 
اعلام آمادگی می کنند و درواقع »استادکار« به عنوان اپلیکیشن 

درخواست خدمات و پل ارتباطی بین این دو است.«
مدیرعامــل اســتادکار نیــز در مــورد روند رو به رشــد این مجموعه 
گفت:»ما طی دو سال گذشته رشد فوق العاده ای را تجربه کردیم 
و تیم حرفه ای را ساختیم. استراتژی درست و پشتوانه مناسب به 
همراه یک  تیم حرفه ای شاخصه مهمی برای موفقیت به شمار می 
آید. در دو سال اخیر افرادی که سال ها تجربه استارتاپی در کشور 
را داشته اند به تیم ملحق شدند که نتیجه آن موفقیت استادکار 
تا اینجا و اکنون بوده است. البته این تازه آغاز ماجرا برای ماست.

رئیس اتاق بازرگانی کرمان تصریح کرد

دولت آینده مجری قانون باشد نه مانع اجرای آن

رئیس اتاق بازرگانی کرمان می گوید: بخش خصوصی انتظار دارد 
رئیس جمهوری آینده قوانین مهم حوزه اقتصاد ازجمله قانون بهبود 
مستمر محیط کسب وکار و قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر را 

به طور کامل اجرا کند...
بخش خصوصی مشکلات زیادی دارد؛ از دخالت بی حد دولت ها 
در اقتصــاد تــا خصوصی ســازی ای کــه بــه بیراهــه رفتــه اســت و 
سال هاست که این مشکلات به طرق مختلف اعلام شده است. 
حالا در آستانه انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوری بخش 
خصوصــی بــار دیگــر از بایدهــا و نبایدهــای دولت هــا در اقتصــاد 

می گوید.
 ســید مهــدی طبیــب زاده، رئیــس اتــاق کرمــان می گویــد: بخــش 
از  اقتصــاد دارد؛  زیــادی در حــوزه  انتقــاد  و  خصوصــی مطالبــه 
بخش نامه ها خلق الساعه تا بنگاه داری دولت ها؛ اما اگر بخواهیم 
یک خواســته محدود و اما عملیاتی از رئیس جمهور آینده داشــته 

باشــیم ایــن اســت کــه اولاً برنامــه اقتصــادی مشــخصی داشــته 
باشــد؛ ایــن برنامــه را در معــرض نقــد اقتصاددان هــا و فعــالان 
اقتصــادی قــرار دهــد. طبیــب زاده می گویــد: چهار قانــون در حوزه 
اقتصاد تصویب شده که عبارت اند از: قانون بهبود مستمر محیط 
کســب وکار، قانــون حداکثــر اســتفاده از تــوان تولیــدی و خدماتی 
کشور و حمایت از کالای ایرانی، قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر 
و ارتقای نظام مالی کشور و قانون اجرای سیاست های کلی اصل 

چهل و چهارم )۴۴( قانون اساسی.
او ادامــه می دهــد: اگــر رئیس جمهــوری آینده بتوانــد همین چهار 
قانون را اجرا کند؛ قبل از شــروع کار روند تدوین، هدف و فرآیند 
این قوانین را بررســی کند؛ اینکه این قوانین چه بوده و درنهایت 
ذی نفعان از آنچه می خواهند و چه شــده اســت؟ را بداند، بخش 

بزرگی از مشکلات بخش خصوصی کشور حل می شود.
رئیس اتاق کرمان معتقد است: مهم ترین مشکل امروز اقتصاد 

این است که قوانین بعد از تصویب یا اجرا نمی شوند یا خیلی بد 
اجرا می شوند. با اجرای همین چهار قانون بخش بزرگی از مشکلات 
بخش خصوصی حل خواهد شد. اگرچه این حداقل خواسته بخش 
خصوصی است ولی واقعاً اجرای همین قوانین هم بسیار مشکل 

است و یا شاید اراده ای برای اجرای آن دیده نمی شود.
عضو هیات نمایندگان ایران ادامه می دهد: طی سال های متمادی، 
تعــدد و تناقــض قوانیــن، گرفتــاری و پیچ وخــم اداری آن قــدر برای 
تولیــد موانــع ایجــاد کرده که ضعف هــای تولیدکننــدگان کمتر به 

چشم آمده است.
به گزارش اتاق ایران، او تصریح می کند: در ظرفیت فراوان و توان 
بالای مجموعه تولید کشور هیچ شکی وجود ندارد، اما به روز بودن 
و همگام با تکنولوژی روز دنیا حرکت کردن نیز جزو مواردی است 
که همواره بر آن تاکید شده است. تولید کشور در مرحله اول باید 
توان رقابت در بازارهای بین المللی را داشته باشد و این مهم میسر 
نمی شود مگر با افزایش کیفیت و بهره وری و استفاده از تکنولوژی 
روز دنیا. همه این شرایط در گروه اجرای همین چهار قانون مادر 

در حوزه کسب وکار است که به آن اشاره شد.
طبیب زاده تاکید می کند: در این سال ها آنچه تولید را رنج داده، 
موانع بسیار زیادی بوده که به واسطه صدور بخشنامه های آنی و 
تصویب قوانین مزاحم، عدم اجرای صحیح قوانین، قیمت گذاری 
دســتوری، بروکراســی اداری و غیره ایجادشده اند و درنهایت عدم 
ثبات اقتصاد را به دنبال داشــته اســت. شــاید مهم ترین خواسته 
فعالان اقتصادی از دولت آینده، پرداختن به وظیفه ذاتی و اصلی 
خــود یعنــی نظــارت باشــد و تولیــد را بــه فعــالان اقتصــادی واگذار 
کنــد. دولــت بایــد قانــون را اجــرا کند نــه اینکه خود مانعی بر ســر 

راه قانون باشد.


